



مؤسسة الحوار الانساني
THE HUMANITARIAN DIALOGUE FOUNDATION

11th April. 2018 6:30-8:30

From the blood of the martyr to the red carpet in memory of Mohammed Baqir al-Sadr

من دم الشهيد الى السجادة الحمراء .. امسية استذكار الشهيد محمد باقر الصدر

HDF in London will be hosting Mr Mohammed Issa Al-Khaqani on Wednesday 11th April, 2018, in a cultural evening wherein he will present a historical approach to the proceedings that took place during the martyrdom of Ayatollah Mohammed Baqir al-Sadr, by presenting the documents which will be shown for the first time. In a scientific method Mr Al-Khaqani will try to clarify the local, regional, and global details that led to the martyrdom of Ayatollah Al-Sadr and his sister Bint Al-Huda. In a historical sequence Mr Al-Khaqani will highlight the most important political overlapping proceedings, with a focus on the daily events, to get to: how the parties, political movements, and countries take advantages of the "blood of the martyr" to gain access to power and share the spoils and strife on the red carpet.

Mohammed Issa Al-Khaqani is a university professor, researcher and a journalist. He holds an MA degree in Persian Language and Persian Literature, and is a specialist in comparative literature, as well as a director in the Khaqani Cultural Council. He lectured at the Faculty of Languages, University of Baghdad in 1996, and in the Faculty of Arts at the University of Bahrain from 2008 to 2011, as well as at the Gulf University in Bahrain in 2010. He is a member of the Gulf Studies Centre at the University of Bahrain, and an associate member of the British Society for Comparative literature. He worked as the editor in chief of Al a'hd Bahraini newspaper from 2009 to 2011, and was the editor for the Tabu magazine in Dubai from 2006 to 2007. He also worked before that on countless programs in Dubai TV, and has authored several books, including: The History of The Al-Sadr Family in 1997, A Giant of Mesopotamia, Dr. Abdul Hadi Al-Khalili in 1999, and A Hundred Years with Al-Wardy in 2013. He's published many scientific researches in specialised magazines and several Arab and Persian newspapers and magazines.

Salamhouse Hdf

بامكانكم مشاهدة البث الحي للندوة على حسابنا في الفيسبوك:



Salam House 6-10, Lyons Place
Marylebone NW8 8NL United Kingdom
hdf33hdf@gmail.com - www.hdf-iq.org
T: 020772328888

Maida Vale /Edgware Road Bakerloo Line :أقرب محطة قطار:

414-328-98-16-6 :باص:

Managed by:

LONDON tags 020 7604 3052 | 079 4489 9990
MULTIMEDIA PRODUCTIONS www.londonitag.com

تستضيف مؤسسة الحوار الانساني بلندن الاستاذ محمد عيسى الخاقاني يوم الاربعاء 11 نيسان 2018 في امسية ثقافية يقدم فيها مقاربة تاريخية متسلسلة للاحداث التي تخللت استشهاد السيد الشهيد محمد باقر الصدر، وذلك بالوثائق التي تعرض لأول مرة، وبأسلوب منهجي علمي يساهم في توضيح التفاصيل الدقيقة المحلية والاقليمية والعالمية التي ادت الى مقتل السيد الشهيد الصدر واخته العلوية بنت الهدى، وضمن تسلسل تاريخي يؤشر اهم الاحداث السياسية المتداخلة، مع تركيز على الاحداث اليومية، لنتهي الى: كيف استثمرت الجهات والاحزاب والدول (دم الشهيد) في سبيل الوصول الى السلطة وتقاسم المغنم والتبخر على السجادة الحمراء .

محمد عيسى الخاقاني استاذ جامعي، باحث واعلامي، حاصل على ماجستير في اللغة الفارسية وآدابها، متخصص في الادب المقارن، مدير مجلس الخاقاني الثقافي، حاضر في كلية اللغات بجامعة بغداد 1996، وفي كلية الاداب بجامعة البحرين 2008 الى 2011، وفي جامعة الخليج في البحرين 2010 عضو مركز دراسات الخليج في جامعة البحرين، عضو مشارك في جمعية الادب المقارن البريطانية، رأس تحرير جريدة العهد البحرينية 2009 الى 2011، وكان المحرر المسؤول لمجلة الطابو في دبي عام 2006 الى 2007 وعمل قبلها معد برامج في تلفزيون دبي، قام بتأليف عدة كتب منها: تاريخ اسرة آل الصدر 1997، عملاق الرافدين (الدكتور عبدالهادي الخليبي)

1999، مئة عام مع
الوردي 2013، نشرت له
علمية في مجلات جامعية
وكتب في عدة جرائد
وفارسية.

